
P r o t o k ó ł  nr XLIX/2010 

z obrad XLIX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku,  
która odbyła się w dniu  18 marca 2010r.  
w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku 

 

Sesja  rozpoczęła  się o godz. 1200. 

 
1. Otwarcie obrad XLIX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia  sesji   dokonał  Przewodniczący   Rady  Miejskiej  w  Kłodzku Pan Piotr 

Brzostowicz mówiąc: „Otwieram obrady XLIX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku”.  

Pan Przewodniczący przywitał Burmistrza Miasta Kłodzka Pana Bogusława Szpytmę Zastępców 

Burmistrza Miasta Kłodzka Pana Witolda Krzelowskiego i Pana Henryka Urbanowskiego, 

radnych, kierowników i pracowników urzędu miasta, mieszkańców Kłodzka, przedstawicieli 

masowego przekazu oraz wszystkich przybyłych na obrady XLIX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

 

2. Stwierdzenie waŜności obrad sesji. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz stwierdził, iŜ obecnych jest na sali 18 radnych, co 

stanowi wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Radni  Z. Duda i T. Ludwin  przybyli o godz. 1205 natomiast radny pan J. Trocki o godz. 1210 wówczas stan rady 

wnosił 21 radnych. 

 

3. Wybór sekretarzy sesji. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz na sekretarza sesji zaproponował kandydaturę radnej 

Jolanty Kobak, innych propozycji nie zgłoszono. Rada jednogłośnie 18 głosami „za”, poparła 

kandydaturę radnej, tym samym powołując ją na sekretarza obrad XLIX sesji Rady Miejskiej  

w Kłodzku.  

Głos zabrał Burmistrz Pan Bogusław Szpytma wnosząc zmianę do porządku obrad polegającą 

na zdjęciu projektu uchwały druk nr 502.  

Radna Pani Celina Włodarczyk przypomniała, Ŝe w dniu 29 października Rada Miejska  

w Kłodzku podjęła uchwałę nr XLIII/422/2009 w sprawie regulaminu nadawania Honorowego 

Obywatelstwa  Miasta Kłodzka, uchwała obowiązuje, a w porządku obrad dzisiejszej sesji znajduje 

się projekt uchwały dotyczący tej samej sprawy czyli zatwierdzenia regulaminu nadawania tytułu 

Honorowego Obywatelstwa Miasta Kłodzka. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz wyjaśnił Pani radnej, iŜ uchwała podjęta  

w październiku w całości została uchylona przez nadzór Wojewody, brakowało w niej zapisu, Ŝe 

podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. Rozstrzygnięcie 

nadzorcze Wojewody zostało przekazane Państwu radnym poprzez zamieszczenie na stronie 

internetowej Rady. W związku z powyŜszym zachodzi konieczność podjęcia nowej uchwały  

z właściwym zapisem dotyczącym publikacji. 

Pani radna stwierdziła, Ŝe nie zna treści rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody, stawia więc 

wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały znajdującego się na druku nr 523.  

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Pana Burmistrza dotyczący zdjęcia punktu 

21 czyli projektu uchwały druk nr 502. 

Głosowanie: za – 20 jednogłośnie. Druk nr 502 zdjęto z porządku obrad.  
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Radny Pan Tomasz śabski w imieniu Klubu Radnych PO i NiezaleŜni wniósł o zdjęcie  

z porządku obrad druku nr 514 i 515. Motywowane jest to tym, Ŝe w 2005 roku Rada Miejska 

przyjęła uchwałę o utworzeniu Fortecznego Parku Kulturowego, w której w §3 znajduje się 

następujący zapis: Na terenie Fortecznego Parku Kulturowego Twierdza Kłodzko ustanawia się 

następujące zakazy i ograniczenia. Roboty budowlane mogą być prowadzone po zasięgnięciu opinii 

zarządu parku i uzgodnieniu z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków. W § 2 tejŜe uchwały  

w punkcie 2a jest następujący zapis: ochrona będzie sprawowana poprzez powołanie Rady 

Konsultacyjno - Naukowej jako ciała doradczego Rady Miejskiej w Kłodzku, Burmistrza Miasta 

Kłodzka oraz jednostki organizacyjnej powołanej do zarządzania parkiem i w punkcie c) utworzenie 

w drodze odrębnej uchwały przez Radę Miejską w Kłodzku jednostki organizacyjnej do zarządzania 

parkiem w terminie do 6 miesięcy od dnia podjęcia uchwały o utworzeniu Fortecznego Parku 

Kulturowego. Pan śabski dodaje, Ŝe obecnie sytuacja jest taka, Ŝe zgodnie z tym co prezentowano 

podczas komisji jedna ze stacji kolei gondolowej będzie ingerowała w strukturę twierdzy kłodzkiej 

czyli w strukturę FPK. Nie zapoznano się z opinią Konserwatora Zabytków, ponadto nie powołano 

jednostki, która będzie zarządzała tym parkiem.  W związku z powyŜszym proponuje się poczekać  

z podjęciem tych dwóch uchwał, do czasu uregulowania przedstawionych kwestii.  

Radna Pani Celina Włodarczyk uznała, Ŝe te dwa projekty uchwał mogą być podjęte po 

powołaniu Fortecznego Parku Kulturowego Twierdza Kłodzka. 

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma zapytał jak ma być powołany Forteczny Park Kulturowy, 

skro juŜ funkcjonuje. Projekt uchwały na druku nr 515 to zmiana planu zagospodarowania 

przestrzennego, który został przygotowany zgodnie z obowiązującą procedurą.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz przystąpił do przeprowadzenia głosowań, pytając kto  

z Państwa Radnych jest za zdjęciem z porządku obrad druków nr 514 i 515. 

Głosowanie: za – 5, przeciw – 15, wstrzymało się – 1. Druk nr 514 i 515 pozostają w porządku 

obrad sesji.  

Głosowanie wniosku radnej Pani C. Włodarczyk w sprawie zdjęcia z porządku obrad druku nr 523.  

Głosowanie: za – 5, przeciw – 15, wstrzymało się – 1. Druk nr 523 pozostaje w porządku 

obrad sesji.  

W związku z tym, Ŝe nie zgłoszono więcej uwag do porządku obrad, Pan Przewodniczący poddał 

pod głosowanie jego przyjęcie z przyjętą wcześniej zmianą: 

Głosowanie: za – 16, przeciw – 0,wstrzymało się – 5. 

Porządek obrad został przyjęty przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad XLIX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

2. Stwierdzenie waŜności obrad sesji. 

3. Wybór sekretarzy obrad sesji.  

4. Zatwierdzenie protokołu z obrad XLVIII sesji. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami. 

6. Analiza wykorzystania środków z Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie  realizacji i sposobu finansowania  inwestycji pn:  „Poprawa 

atrakcyjności turystycznej Kanału Młynówki w Kłodzku i otaczającego go terenu”, druk nr 510. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie realizacji i sposobu finansowania inwestycji pn: „Rewitalizacja 

Parku StraŜackiego w Kłodzku wraz z budową Mini Pijalni Wód Mineralnych”, druk nr 511. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie realizacji i sposobu finansowania inwestycji pn: „Poprawa 

dostępności komunikacyjnej Wyspy Piasek w Kłodzku”, druk nr 512. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2010 rok, 

druk nr 513. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zgodności projektu zmiany części "Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego staromiejskiej dzielnicy miasta Kłodzka połoŜonej między 

ulicami: Kościuszki,  Zawiszy Czarnego, Nad Kanałem, terenami połoŜonymi poniŜej ulicy 

Łukasińskiego, ulicą Kolejową, rzeką Nysą Kłodzką, ulicą Skośną, Półwiejską,  Nowy Świat  

i Noworudzką oraz części „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

połoŜonego między: rzeką Nysą Kłodzką, ulicą Śląską, terenami kolei, ulicą Wojciecha 

Korfantego, rzeką Nysą Kłodzką, ulicą Podgrodzie, granicami Fortu Owcza Góra, zabudową przy 

ulicy Śląskiej, ulicą Karola Miarki, ulicą Henryka Sienkiewicza, ulicą Kwiatową, potokiem 

Jawornik, granicami miasta, terenami wojskowymi i ulicą Stanisława Wyspiańskiego w Kłodzku" 

w zakresie zmiany przeznaczenia terenów bezpośrednio związanych z budową kolei linowej 

łączącej Twierdzę Główną z Fortem Owcza Góra w Kłodzku, z ustaleniami „Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Kłodzko", druk nr 514. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany części "Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego staromiejskiej dzielnicy miasta Kłodzka połoŜonej między ulicami: Kościuszki,  

Zawiszy Czarnego, Nad Kanałem, terenami połoŜonymi poniŜej ulicy Łukasińskiego, ulicą 

Kolejową, rzeką Nysą Kłodzką, ulicą Skośną, Półwiejską,  Nowy Świat i Noworudzką oraz części 

„Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego między: rzeką Nysą 

Kłodzką, ulicą Śląską, terenami kolei, ulicą Wojciecha Korfantego, rzeką Nysą Kłodzką, ulicą 

Podgrodzie, granicami Fortu Owcza Góra, zabudową przy ulicy Śląskiej, ulicą Karola Miarki, 

ulicą Henryka Sienkiewicza, ulicą Kwiatową, potokiem Jawornik, granicami miasta, terenami 

wojskowymi i ulicą Stanisława Wyspiańskiego w Kłodzku" w zakresie zmiany przeznaczenia 

terenów bezpośrednio związanych z budową kolei linowej łączącej Twierdzę Główną  

z Fortem Owcza Góra w Kłodzku, druk nr 515. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania stypendiów motywacyjnych dla 

uczniów romskich w ramach wieloletniego Programu na rzecz społeczności romskich w Polsce, 

druk nr 516. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu nieruchomości 

lokalowej – pomieszczenia gospodarczego – przez Burmistrza Miasta Kłodzka  

z dotychczasowymi najemcami, druk nr 517. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umów dzierŜawy nieruchomości przez 

Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowymi dzierŜawcami, druk nr 518. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umów dzierŜawy nieruchomości przez 

Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowymi dzierŜawcami, druk nr 519. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy dzierŜawy nieruchomości 

przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, druk nr 520. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości do zasobu Gminy 

Miejskiej Kłodzko, druk 521. 
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19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/156/2008 Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 

24 stycznia 2008r. w sprawie wyraŜenia zgody na wzniesienie pomnika w Kłodzku, druk nr 

522. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia regulaminu nadawania Honorowego Obywatelstwa 

Miasta Kłodzka, druk nr 523. 

21. Interpelacje i zapytania radnych.  

22. Wnioski i oświadczenia radnych.  

23. Sprawy róŜne. 

24. Zakończenie sesji.      

 

4. Zatwierdzenie protokołu z obrad XLVIII sesji. 

Uwag do protokołu nie wniesiono przyjmując go 20 głosami „za” przy jednym głosie 

„wstrzymującym się”.  

 
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami (zał. nr 1). 

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała o zapis w punkcie 1 na stronie 1 dotyczący sprzedaŜy 

lokalu mieszkalnego połoŜonego w Kłodzku przy ul. Krasińskiego 11/7 - dlaczego za tak niską cenę 

sprzedaję się kawalerkę. 

Drugie pytanie dotyczy spotkania z księdzem Prof. Tadeuszem Fitychem w sprawie wystawy BoŜe 

Młyny dot. kapliczek na Ziemi Kłodzkiej - Pani radna prosi o szczegóły - o jakie w tym przypadku 

chodzi kapliczki na terenie miasta Kłodzka. 

Pan Burmistrz B. Szpytma odnosząc się do pierwszego pytania wyjaśnił, iŜ jest to drugi przetarg, 

za pierwotną kwotę nie było chętnych do zakupu. Odnośnie wystawy dotyczy ona kapliczek całej 

ziemi kłodzkiej, wykonano profesjonalne i szczegółowe opracowanie około 100 kapliczek w tym  

z  terenu miasta Kłodzka.  

Advocem radna Pani C. Włodarczyk poinformowała, Ŝe we wtorkowym wydaniu gazety Euroregion 

Glacensis jest cała kolumna dot. kupna mieszkań, pyta czy w tejŜe gazecie było ogłoszenie  

o sprzedaŜy kawalerki przy ul. Krasińskiego.  

Pan Burmistrz wyjaśnił, iŜ oferta ta ukazała się w gazecie Euroregio Glacensis i nie jest to 

kawalerka tylko jedna izba, bez kuchni i WC. 

 Radny Pan Janusz Kocoń odnosząc się do działu IV inwestycje, zapytał gdzie moŜna 

otrzymać wykaz ulic, aby moŜna było stwierdzić czy ulica Warty (dawna E8) jest ujęta w wykazie 

robót. 

Zastępca Burmistrza Pan H. Urbanowski wyjaśnił, Ŝe wykazu nie ma, sporządzana jest natomiast 

inwentaryzacja planów wszystkich ulic miasta Kłodzka i przypisanie im właściciela. Odnoga ulicy 

Warty jest drogą naleŜącą do miasta. Trwa łatanie dziur po zimie, których jest bardzo duŜo. 

Radny Pan Janusz Kocoń pyta o tę ulicę poniewaŜ są na niej szkody popowodziowe od roku 1997. 

Powtórnie szkody powstały w czerwcu ubiegłego roku. Mieszkańcy są zainteresowani co z naprawą 

tej drogi czy będzie ujęta w harmonogramie prac. 

Pan H. Urbanowski wyjaśnił, iŜ w tym roku ulica Warty nie jest ujęta w planach remontowych. 

Ulica Warty potrzebuje odtworzenie całej nawierzchni łącznie z korytowaniem i podbudową. Nie 

ujęto jej w budŜecie tego roku. Ulica ma około 800 m, na której jest dwóch mieszkańców miasta, 
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ulica prowadzi do mieszkańców gminy. Nie mniej jednak to Państwo radni zdecydują czy  

w budŜecie roku 2011 ujmie się budowę ulicy Rodzinnej, Walecznych czy teŜ ulicę Warty. 

Radny Pan Janusz Kocoń rozumie, Ŝe Kłodzko dzieli się na A,B i C. 

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma odnosząc się do Pana radnego przypomniał, Ŝe budŜet 

uchwalano w grudniu zeszłego roku i wówczas naleŜało sygnalizować te problemy, a budowa 

nawierzchni ulicy Warty pochłonie około 1,5 mln. zł. 

Radny Pan Janusz Kocoń zwrócił uwagę, Ŝe ulica Warty nie jest ujęta w wykazie ulic 

przeznaczonych do odśnieŜania, a chodzą nią dzieci do szkoły, stamtąd ludzie płacą podatki do 

miasta bo prowadzą określoną działalność. Nikt się nimi jednak nie interesuje, dlatego Pan radny 

pytał o remont tej ulicy i ujęcie jej w wykazie do odśnieŜania.  

 Burmistrz Pan B. Szpytma rozumie potrzeby mieszkańców ale prosi, aby takie problemy 

sygnalizować wcześniej. Na ten rok ulica Warty nie jest ujęta w planie inwestycyjnym i nie ma to 

nic wspólnego z dzieleniem miasta na części A i B i jest  Panu Burmistrzowi przykro słyszeć takie 

słowa od Pana radnego. Taki stan rzeczy wynika z ograniczonych środków finansowych.  

 Radny Pan Tomasz śabski zapytał o wizytację w Šumperku przetwornika energii zasilanej 

biogazem czy była ona związana z jakąś inwestycją prowadzoną, bądź planowaną na terenie miasta 

Kłodzka.  

 Pan Burmistrz wyjaśnił, Ŝe na tę chwilę nie planuje się takiej inwestycji. Rzeczywiście 

zgłosiła się spółka z Šumperku, która od roku prowadzi działalność na przetwórni energetycznej. 

Z biomasy uzyskują gaz z którego zasilają generator prądu. Chcą wejść na nasz rynek, szukają 

partnera, jest to kierunek interesujący. Wyznaczono więc pracownika do inwentaryzacji źródeł 

finansowania z Unii na ewentualne pozyskanie środków na przetwórnię energii.  

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono, Pan Przewodniczący zamknął realizację punktu 5 

porządku obrad. 

 
6. Analiza wykorzystania środków z Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych (zał. nr 2).  

Uwag i pytań do materiału nie stwierdzono. 

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie  realizacji i sposobu finansowania  inwestycji pn:  

„Poprawa atrakcyjności turystycznej Kanału Młynówki w Kłodzku i otaczającego 

go terenu”, druk nr 510 (zał. nr 3). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji do powyŜszego 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Pozytywne opinie wydały: Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego oraz Komisja Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego. 

 Radny Pan Tomasz śabski przypomniał, Ŝe na poprzedniej sesji przy dyskusji nad 

podobną uchwałą  Pan Burmistrz poinformował, Ŝe gmina złoŜyła wniosek do Urzędu 

Marszałkowskiego o opinię w sprawie takiego sposobu finansowania czyli w formie cesji 

wierzytelności, pan radny pyta czy taka opinia juŜ jest. 
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 Pan Burmistrz B. Szpytma wyjaśnił, Ŝe jest pozytywna opinia z Ministerstwa Rozwoju 

Regionalnego poniewaŜ dla naszego urzędu marszałkowskiego jest to nowość. Tego typu 

rozwiązania stosowane są w Polsce np. w zachodniopomorskim.  

 Radna Pani Teresa Ludwin zapytała czym się róŜni wzięcie kredytu, a wykup 

wierzytelności z banku, jakie są pozytywy tej drugiej formy.  

 Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Czuczwara wyjaśniła, Ŝe dla banku jest to taki sam 

produkt, poniesione będą takie same koszty. RóŜni się to tym, Ŝe środki kredytów wpływają na 

konto gminy natomiast w przypadku wykupu wierzytelności bank płaci za faktury bezpośrednio do 

wykonawcy, zbiera to całe zadłuŜenie wszystkie faktury które opłacił, które gmina od momentu 

zakończenia inwestycji będzie spłacać w ratach uzgodnionych z bankiem tak jak w przypadku 

kredytu. Przy wykupie wierzytelności w przypadku inwestycji ułatwieniem jest brak konieczności 

ogłaszania osobnego przetargu na kredyt tylko wyłania się wykonawcę inwestycji, który musi 

znaleźć bank i w ofercie wystąpić razem z tym bankiem. Tak więc wykonawca będzie szukał jak 

najniŜszej ceny, aby wygrać ten przetarg, wówczas środki są zapewnione na całą inwestycję, a one 

są w większości dwuletnie, nie ma konieczności w przyszłym roku ponownego ogłaszania przetargu 

na kredyt. Chodzi tu o finansowanie wkładu własnego 30%. 

 Radna Pani Teresa Ludwin pyta skąd wzięto te wzorce, czy z innych gmin? 

Pani Skarbnik przypomniała, Ŝe Kłodzko ma juŜ w ten sposób finansowaną inwestycję, która się 

sprawdziła, a mianowicie oświetlenie uliczne z tym, Ŝe jest to inwestycja w całości finansowana 

przez gminę. Odnośnie inwestycji unijnych są to faktycznie zaczerpnięte dobre przykłady z innych 

gmin. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk przypomniała, Ŝe na ostatniej sesji podjęto uchwałę  

w sprawie takiego właśnie finansowania inwestycji kryta pływalnia przy Szkole Podstawowej Nr 3, 

Ŝe będzie ją realizować wykonawca, który w swoim imieniu zaciągnie zobowiązanie, gmina 

natomiast będzie je ratami wykupywać od banku. Jest to analogiczna sytuacja w związku z tym 

odsuwają się obowiązki spłaty kredytów juŜ w roku bieŜącym. Wypadałoby aby do druku nr 513 

czyli do projektu  uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko na rok 

2010 dołączone było konkretne wyliczenie jak będą wyglądały zadłuŜenia tytułem tych inwestycji  

(z poprzedniej sesji i tych trzech dzisiejszych). W uzasadnieniu napisane jest, Ŝe wkład własny 

zgodnie z budŜetem na 2010 rok miał być finansowany z kredytu.  Zmiana sposobu finansowania 

nie pociąga za sobą dodatkowych kosztów. W przypadku kredytu równieŜ płacone byłyby odsetki 

zgodnie ze stawką WIBOR i marŜą banku wyłonionego w drodze przetargu na udzielenie kredytu. 

ten obowiązek płacenia odsetek zgodnie ze stawką WIBOR i marŜy dla banku przechodzi na 

wykonawcę naszej inwestycji, natomiast gmina i tak zapłaci odsetki i marŜę, bo nie ma takiego 

banku, który bez odsetek, bez marŜy udziela komukolwiek kredytów.  

 Radny Pan Tomasz śabski podsumowując, aby nie zostać źle zrozumianym dodał, Ŝe radni 

nie są przeciwko tym trzem inwestycjom, nie są przeciwko temu aby mając wkład 30% wartości 

inwestycji uzyskać dofinansowanie 70%, natomiast są przeciwni temu, aby zaciemniać obraz 

finansów miasta. Podczas komisji finansów zapytał Panią Skarbnik o to, gdzie ten dług będzie się 

znajdował w łącznej prognozie kwoty długów – Pani Skarbnik stwierdziła, Ŝe jego tam nie będzie. 

Pytał pan radny teŜ o to, gdzie będzie się znajdował w sprawozdaniu RBZ - teŜ nie otrzymał 

odpowiedzi. Obawa jest taka, Ŝe za dwa, trzy lata będzie się wydawało, Ŝe budŜet nam się 

uspokoił, Ŝe mamy trochę róŜnych środków i nagle okaŜe się, Ŝe jest konieczność zapłacenia 



 7

konkretnych kwot. Co w momencie kiedy nie będzie środków zabezpieczonych na spłatę tych 

naleŜności – pyta radny śabski. 

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma wyjaśnił, Ŝe w drukach to zadłuŜenie jest widoczne. 

Korzyścią jest to, Ŝe w większości zobowiązaniem będą te środki, które zostaną gminie oddane  

z funduszy unijnych, skumulowały nam się płatności w latach 2010 – 2011 ta finansowa sytuacja, 

którą w tej chwili podejmujemy pozwoli nam na to aby tę duŜą „górkę” rozłoŜyć w czasie, nic się 

nie zmienia, a pieniądz jest tańszy, nie zmienia to jednak sytuacji faktycznej i nie ma tu miejsca na 

jakiekolwiek zaciemnianie budŜetu.  

Pani Skarbnik dodała, Ŝe to nie są nowe inwestycje, w prognozie kwoty długu te wszystkie 

inwestycje były widoczne i wskaźniki były prawidłowe. Tak jak wspomniał Pan Burmistrz planuje się 

„spłaszczyć górkę” z przyszłych lat, aby się nie martwić, a nie ma ku temu powodów. Wskaźniki 

wynikające z pierwszej prognozy, gdzie ujęto wszystkie inwestycje były prawidłowe. Teraz nie są 

one widoczne w prognozie kwoty długu dlatego, Ŝe do prognozy kwoty długu ujmuje się kredyty, 

poŜyczki i poręczenia – wykup wierzytelności nie. ZadłuŜenie zaciągane na finansowanie inwestycji, 

które są dofinansowane z Unii Europejskiej nie wchodzi we wskaźnik zadłuŜenia. 

 Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski dodał, Ŝe proponowany sposób 

finansowania skraca czas realizacji inwestycji. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała w jaki sposób będzie wyglądało rozliczenie 

inwestycji pod kątem prawidłowości.  

 Pani Skarbnik wyjaśniła, Ŝe wykonawcę obowiązuje umowa i harmonogram prac. 

Przedkłada on faktury do urzędu, merytoryczny wydział sprawdza wykonanie zadania i dopiero 

zatwierdzone faktury do wypłaty zostają odsyłane do banku. Jeśli chodzi o projekt unijny to część 

środków czyli 70% płacimy z konta specjalnie utworzonego na ten projekt, natomiast 30% 

odsyłamy do banku, który płaci wykonawcy.  

Po tych wyjaśnieniach Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie 

projektu uchwały przedłoŜonego na druku nr 510.  

Głosowanie: za – 15, przeciw – 5, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIX/498/2010 (zał. nr 4). 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie realizacji i sposobu finansowania inwestycji pn: 

„Rewitalizacja Parku StraŜackiego w Kłodzku wraz z budową Mini Pijalni Wód 

Mineralnych”, druk nr 511 (zał. nr 5). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji do powyŜszego 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Pozytywne opinie wydały: Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego oraz Komisja Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego. 

Uwag i pytań nie stwierdzono zatem Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod 

głosowanie przyjęcie projektu uchwały przedłoŜonego na druku nr 511.  

Głosowanie: za – 15, przeciw – 5, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIX/499/2010 (zał. nr 6). 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie realizacji i sposobu finansowania inwestycji pn: 

„Poprawa dostępności komunikacyjnej Wyspy Piasek w Kłodzku”, druk nr 512 

(zał. nr 7). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji do powyŜszego 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Pozytywne opinie wydały: Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego oraz Komisja Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego. 

Uwag i pytań nie stwierdzono zatem Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod 

głosowanie przyjęcie projektu uchwały przedłoŜonego na druku nr 512.  

Głosowanie: za – 15, przeciw – 5, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIX/500/2010 (zał. nr 8). 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko 

na 2010 rok, druk nr 513 (zał. nr 9). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie stwierdzono zatem Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod 

głosowanie przyjęcie projektu uchwały przedłoŜonego na druku nr 513.  

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIX/501/2010 (zał. nr 10). 

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zgodności projektu zmiany części 

"Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego staromiejskiej dzielnicy 

miasta Kłodzka połoŜonej między ulicami: Kościuszki,  Zawiszy Czarnego, Nad 

Kanałem, terenami połoŜonymi poniŜej ulicy Łukasińskiego, ulicą Kolejową, rzeką 

Nysą Kłodzką, ulicą Skośną, Półwiejską,  Nowy Świat i Noworudzką oraz części 

„Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego 

między: rzeką Nysą Kłodzką, ulicą Śląską, terenami kolei, ulicą Wojciecha 

Korfantego, rzeką Nysą Kłodzką, ulicą Podgrodzie, granicami Fortu Owcza Góra, 

zabudową przy ulicy Śląskiej, ulicą Karola Miarki, ulicą Henryka Sienkiewicza, 

ulicą Kwiatową, potokiem Jawornik, granicami miasta, terenami wojskowymi  

i ulicą Stanisława Wyspiańskiego w Kłodzku" w zakresie zmiany przeznaczenia 

terenów bezpośrednio związanych z budową kolei linowej łączącej Twierdzę 

Główną z Fortem Owcza Góra w Kłodzku, z ustaleniami „Studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Kłodzko", druk nr 514 (zał. 

nr 11). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego o czym poinformował przewodniczący Komisji radny Pan Zygmunt śerkowski. 
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Uwag i pytań nie stwierdzono zatem Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod 

głosowanie przyjęcie projektu uchwały przedłoŜonego na druku nr 514.  

Głosowanie: za – 16, przeciw – 4, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIX/502/2010 (zał. nr 12). 

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany części "Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego staromiejskiej dzielnicy miasta Kłodzka 

połoŜonej między ulicami: Kościuszki,  Zawiszy Czarnego, Nad Kanałem, terenami 

połoŜonymi poniŜej ulicy Łukasińskiego, ulicą Kolejową, rzeką Nysą Kłodzką, ulicą 

Skośną, Półwiejską,  Nowy Świat i Noworudzką oraz części „Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego między: rzeką Nysą 

Kłodzką, ulicą Śląską, terenami kolei, ulicą Wojciecha Korfantego, rzeką Nysą 

Kłodzką, ulicą Podgrodzie, granicami Fortu Owcza Góra, zabudową przy ulicy 

Śląskiej, ulicą Karola Miarki, ulicą Henryka Sienkiewicza, ulicą Kwiatową, 

potokiem Jawornik, granicami miasta, terenami wojskowymi i ulicą Stanisława 

Wyspiańskiego w Kłodzku" w zakresie zmiany przeznaczenia terenów 

bezpośrednio związanych z budową kolei linowej łączącej Twierdzę Główną  

z Fortem Owcza Góra w Kłodzku, druk nr 515 (zał. nr 13). 

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski wniósł następujące autopoprawki: 

- w załączniku nr 3 do projektu uchwały naleŜy poprawić numerację paragrafów, są bowiem dwa 

numery 3 paragrafów, tak więc na stronie drugiej załącznika nr 3,winien być § 4 zamiast 3, i § 5 

zamiast 4.  

- w załączniku nr 3 w § 3 w tabeli w punkcie  6 prognozowany termin realizacji naleŜy wpisać 

2011r. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie zgłoszonych 

autopoprawek. 

Głosowanie: za – 16, przeciw – 0, wstrzymało się – 5. Autopoprawki przyjęto. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji do powyŜszego 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego o czym poinformował przewodniczący Komisji radny Pan Zygmunt śerkowski. 

Uwag i pytań nie stwierdzono zatem Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod 

głosowanie przyjęcie projektu uchwały przedłoŜonego na druku nr 515 wraz z wcześniej przyjętymi 

autopoprawkami.  

Głosowanie: za – 16, przeciw – 4, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIX/503/2010 (zał. nr 14). 

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania stypendiów 

motywacyjnych dla uczniów romskich w ramach wieloletniego Programu na rzecz 

społeczności romskich w Polsce, druk nr 516 (zał. nr 15). 
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Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji do powyŜszego 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Pozytywną opinię wydały równieŜ: Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Sportu i Turystyki oraz 

Komisja Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego.  

Uwag i pytań nie stwierdzono zatem Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod 

głosowanie przyjęcie projektu uchwały przedłoŜonego na druku nr 516.  

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIX/504/2010 (zał. nr 16). 

 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu 

nieruchomości lokalowej – pomieszczenia gospodarczego – przez Burmistrza 

Miasta Kłodzka z dotychczasowymi najemcami, druk nr 517 (zał. nr 17). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego radny 

Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu 

uchwały.  

Uwag i pytań nie stwierdzono. Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie 

przyjęcie projektu uchwały przedłoŜonego na druku nr 517.  

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIX/505/2010 (zał. nr 18). 

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umów dzierŜawy 

nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowymi 

dzierŜawcami, druk nr 518 (zał. nr 19). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego radny 

Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu 

uchwały. Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej. 

Uwag i pytań nie stwierdzono. Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie 

przyjęcie projektu uchwały przedłoŜonego na druku nr 518.  

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIX/506/2010 (zał. nr 20). 

 
16. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umów dzierŜawy 

nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowymi 

dzierŜawcami, druk nr 519 (zał. nr 21). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego radny 

Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu 

uchwały. Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej. 

Uwag i pytań nie stwierdzono. Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie 

przyjęcie projektu uchwały przedłoŜonego na druku nr 519.  

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIX/507/2010 (zał. nr 22). 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy dzierŜawy 

nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, 

druk nr 520 (zał. nr 23). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego radny 

Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu 

uchwały. Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej. 

Uwag i pytań nie stwierdzono. Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie 

przyjęcie projektu uchwały przedłoŜonego na druku nr 520.  

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIX/508/2010 (zał. nr 24). 

 
18. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości do 

zasobu Gminy Miejskiej Kłodzko, druk 521 (zał. nr 25). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego radny 

Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu 

uchwały. Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej. 

Uwag i pytań nie stwierdzono. Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie 

przyjęcie projektu uchwały przedłoŜonego na druku nr 521.  

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIX/509/2010 (zał. nr 26). 

 
19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/156/2008 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 24 stycznia 2008r. w sprawie wyraŜenia zgody na wzniesienie 

pomnika w Kłodzku, druk nr 522 (zał. nr 27). 

Radny Pan Stanisław Ferenc poinformował, iŜ w dniu dzisiejszym dotarły do radnego uwagi osób 

zainteresowanych lokalizacją pomnika czy potrzebna jest zmiana lokalizacji z cmentarza do parku 

straŜackiego. Pomnik dla wielu osób jest symbolem grobu tak więc lokalizacja na cmentarzu jest 

właściwa. Pan radny równieŜ ma wątpliwości co do zasadności zmiany lokalizacji pomnika.  

Radna Pani Celina Włodarczyk stwierdziła, Ŝe uwagi te zgłoszono zbyt późno, natomiast o zmianę 

lokalizacji zwrócili się sami zainteresowani tzn. Towarzystwo Miłośników Lwowa i Kresów 

Wschodnich Oddział Ziemi Kłodzkiej, którzy z pewnością przeanalizowali zasadność zmiany 

lokalizacji pomnika. 

Radna Pani Jolanta Kobak uznała, Ŝe kaŜdy postawiony pomnik wyraŜa określoną zadumę,  

a zlokalizowane są w róŜnych miejscach - nie koniecznie na cmentarzu. Skoro zainteresowane 

organizacje uzgodniły zmianę lokalizacji pomnika nie ma powodu, aby ingerować w ich decyzje.  

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski poinformował, Ŝe przez 7 miesięcy trwała dyskusja 

pod przewodnictwem Pana radnego Tadeusza Kmiecika z wszystkimi grupami. Wspólnie uznano, Ŝe 

zmiana lokalizacji jest zasadna. Park straŜacki będzie miejscem odwiedzanym przez wielu 

mieszkańców Kłodzka oraz przyjezdnych turystów, intencją było to, aby kaŜdy miał okazję  

i moŜliwość wspomnienia pomordowanych Polaków na Kresach. Ponadto wprowadzono niezbędne 

zmiany do Lokalnego Programu Rewitalizacji. 
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Radny Pan Eugeniusz Bednarczyk dodał, Ŝe Rada realizuje wniosek Towarzystwa Miłośników 

Lwowa i Kresów Wschodnich, które reprezentuje szeroką grupę społeczną, jeśli jednak jest grupa 

osób, która chciałaby, aby podobne miejsce pamięci było na cmentarzu to z pewnością taki wniosek 

będzie moŜliwy do realizacji. 

Wiceprzewodniczący Pan Grzegorz Muskała uznał, Ŝe projekt pomnika, który ma być usytuowany 

w Parku StraŜackim nie jest nagrobkiem, przy którym ludzie będą się modlić. Na cmentarzu moŜna 

zrobić drewniany krzyŜ z tablicą upamiętniającą poległych. Pomniki mają przypominać wydarzenia 

historyczne, powodować zadumę – tak więc słuszna jest lokalizacja w Parku StraŜackim. 

Po dyskusji Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały przedłoŜonego na druku nr 522.  

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIX/510/2010 (zał. nr 28). 

Radny Pan Tadeusz Kmiecik w imieniu Towarzystwa Miłośników Lwowa i Kresów Południowo – 

Wschodnich serdecznie podziękował koleŜankom i kolegom radnym za przyjęcie uchwały w sprawie 

lokalizacji w Parku StraŜackim pomnika ku czci pamięci Polakom pomordowanym w latach 1939 – 

1947 przez nacjonalistów ukraińskich z pod znaku OUN UPA. 

 

 

Przerwa w obradach od godz. 1320 do godz. 1335 

 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia regulaminu nadawania Honorowego 

Obywatelstwa Miasta Kłodzka, druk nr 523 (zał. nr 29). 

Pan Przewodniczący Piotr Brzostowicz przypomniał, Ŝe 29.10.2009r. Rada Miejska w Kłodzku 

podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia regulaminu nadawania Honorowego Obywatelstwa Miasta 

Kłodzka, którą dokładnie przedyskutowano. 08.12.2009r. wojewoda przysłał rozstrzygnięcie 

nadzorcze, w którym stwierdził niewaŜność uchwały z powodu braku zapisu o ogłoszeniu  

w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. W związku z tym uchwała ta prawnie nie 

zaunkcjonowała. Rozstrzygni®cie nadzorcze zostało zamieszczone na stronie radnych, którą 

odwiedziło 22 osoby. W związku z tym przedłoŜono projekt uchwały na druku nr 523, który zawiera 

zapis mówiący o obowiązku publikacji uchwały w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Dolnośląskiego. Uzasadnienie do uchwały moŜe pozostać bez zmian.  

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała czy Wojewoda nakazuje zmienić w uchwale  

z października określony zapis czy uchyla ją w całości. 

Pan Przewodniczący podał, Ŝe uchyla ją w całości. 

Więcej pytań i uwag nie stwierdzono zatem Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod 

głosowanie przyjęcie projektu uchwały przedłoŜonego na druku nr 523.  

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosowali radni: Z. Górska i G. Muskała). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIX/511/2010 (zał. nr 30). 
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21. Interpelacje i zapytania radnych.  

Radny Pan Zdzisław Duda zapytał o realizację wniosku o przydział mieszkania na rzecz Pani 

Danuty Koza, która od blisko 20 lat stara się o mieszkanie, a jej wniosek do dnia dzisiejszego nie 

został zrealizowany pozytywnie.  

Radny Pan Tomasz śabski zapytał czy jest pomysł, moŜliwość zabezpieczenia miejsc do 

parkowania dla mieszkańców ulicy Łukasińskiego, która obecnie jest dwukierunkowa, bowiem trwa 

remont ulicy Kolejowej i mostu XV-lecia. Mieszkańcom do parkowania pozostaje tylko zatoczka przy 

budynkach 15 i 17.  

Radny Pan Janusz Kocoń ponownie poruszył problem ulicy Wiejskiej, na której panuje bałagan, 

jest zaśmiecona, a bezpańskie psy są zagroŜeniem dla przechodniów. 

Radna Pani Zofia Bielecka potwierdziła słowa radnego Janusza Koconia i problem ulicy Wiejskiej. 

Radna Pani Celina Włodarczyk równieŜ poruszyła problem Pani Danuty Koza, która wniosek  

o przydział lokalu mieszkalnego złoŜyła w 1993 roku, czyli 17 lat temu. Pani radna pyta jak to się 

stało i w czym jest gorsza Pani Koza od Państwa Kucałów, którzy wniosek złoŜyli w roku 2003  

a pomiędzy 11 lutym a 5 marca przydzielono im dwupokojowe mieszkanie przy ul. Korytowskiej 

22a/5. 

Pani ElŜbieta Grzybek Kierownik Referatu Mieszkaniowego Urzędu Miasta potwierdziła, Ŝe Pani 

Koza oczekuje na przydział mieszkania do remontu we własnym zakresie od 1993 roku.  

W ubiegłym roku  Pan Burmistrz dał pisemne zapewnienie, Ŝe w najbliŜszym czasie Pani Koza 

otrzyma stosowny lokal dla potrzeb swojej rodziny. Po tym zapewnieniu burmistrza Pani Koza nie 

występowała o Ŝaden pustostan. Ostatnio napisała podanie o pustostan przy ul. Grunwaldzkiej 19. 

Jest to pustostan około 60m2 i został on przydzielony rodzinie 4 osobowej (Pani Koza we wniosku 

ma 2 osoby, siebie i syna), natomiast o mieszkanie przy ul. Korytowskiej Pani Koza nie 

występowała.  

Radna Pani Celina Włodarczyk odnosi się do konkretnego przypadku, gdzie rodzinie - równieŜ 

dwuosobowej przyznano lokal mieszkalny, a wniosek pochodził z 2003 roku, natomiast Pani Koza 

ma wniosek z 1993 roku i równieŜ dwuosobową rodzinę – jednak jej wniosku nie zrealizowano. 

Radny Pan Zdzisław Duda podkreślił, Ŝe Pani Koza składała przez te 17 lat kilkadziesiąt podań  

i zawsze był powód, Ŝe danego lokalu nie przydzielono.  

Pani ElŜbieta Grzybek wyjaśniła, Ŝe mieszkanie przy ul. Korytowskiej nie było przeznaczone do 

remontu we własnym zakresie tylko gotowe do zasiedlenia, więc do niego Pani Koza nie była 

uprawniona. Urząd informował Panią Koza o wywieszonych na tablicy pustostanach, wówczas Pani 

Koza zatelefonowała do urzędu z informacją, Ŝe sama śledzi rynek mieszkań i napisze podanie o to 

mieszkanie, które sama wybierze. 

Radna Pani Danuta Kołt poinformowała, Ŝe Komisja Doraźna ds. Lokalowych wizytowała 

mieszkanie przy ul. Sienkiewicza, gdzie zamieszkuje Pani Koza wraz z synem i ojcem, metraŜ 

mieszkania pozwala na przebywanie w nim 3 osób jednak prawdopodobnie jest tam konflikt 

rodzinny. 

Radny Pan Zdzisław Duda uzupełnił, Ŝe Pani Koza obecnie wynajmuje mieszkanie, a na  

ul. Sienkiewicza jest suteryna. Pan radny prosi, aby zrealizować w końcu wniosek z 1993 roku na 

rzecz Pani Danuty Koza. 

Radna Pani Jolanta Kobak zapytała czy prawdą jest, Ŝe w Szkole Podstawowej Nr 3 w klasach I-

III udział dziecka w konkursie o wiedzy ogólnej jest odpłatny.  
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Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski ustosunkował się do pytania radnego T. śabskiego 

dot. moŜliwości parkowania na ul. Łukasińskiego. Wyjaśnił, iŜ to na prośbę mieszkańców ulicy 

Łukasińskiego zorganizowano ruch dwustronny na czas remontu ul. Kolejowej i mostu XV-lecia. Aby 

ruch samochodów moŜliwy był w dwie strony naleŜało zlikwidować miejsca parkingowe po lewej 

stronie ulicy od strony ratusza. Na ten czas mieszkańcy ul. Łukasińskiego miejsca postojowe mogą 

mieć na zatoczce lub na przedłuŜeniu ul. Niskiej ewentualnie na ul. Zofii Stryjeńskiej.  

Odnośnie ulicy Wiejskiej i jej mieszkańców sytuacja jest tam dość skomplikowana. Urząd 

występował do  wójta gminy o tereny na zorganizowanie miejsca pobytu dla społeczności romskiej 

nie mniej jednak nie wskazano takiego miejsca, a mieszkańcy gminy wiejskiej nie wyraŜają woli 

sąsiedztwa społeczności romskiej. Co do wałęsających się psów Pan Burmistrz spowoduje 

sprawdzenie tej sytuacji, wiadomo było o jednym psie jeśli jednak rzeczywiście jest ich więcej to 

Pani Śmigielski otrzyma zlecenie na wyłapanie ich i umieszczenie w schronisku dla psów. W kwestii 

porządku na ul. Wiejskiej sprawa zostanie przekazana do ZAMG-u w celu wysłania ekipy  

i posprzątania terenu.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz zapoznał Wysoką Radę z treścią dopowiedzi na 

interpelację radnej Pani Celiny Włodarczyk w sprawie uruchomienia rozgłośni radiowej oraz na 

interpelację Pana radnego Tomasza śabskiego w sprawie dotacji dla przedszkoli publicznych. 

Treść interpelacji i odpowiedzi na nie znajdują się do wglądu w biurze Rady Miejskiej.  

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała czy opłata za posiadanie pasma radiowego uiszczana jest 

od samego początku kiedy zakupiono to radio czyli od dwóch lat, kiedy radio zostało przekazane do 

muzeum i dlaczego uruchomienie pasma tak długo trwa.  

Zastępca Burmistrza Pan Witold Krzelowski uznał, iŜ nie będzie wypowiadał się na temat radia, 

szczegółowa odpowiedź została udzielona przez Pana Dyrektora Dąbrowskiego. 

Odnośnie pytania radnej Pani J. Kobak Pan Paweł Popiel Kierownik Wydziału Spraw Społecznych 

wyjaśnił, iŜ we wszystkich klasach odbywa się międzynarodowy konkurs Kangur matematyczny  

i jest on odpłatny, biorą udział dzieci które wpłacą 8 zł. 

Pani radna J. Kobak dodała, iŜ posiada informację od matki dziecka, które uczęszcza do SP Nr 3  

i prawdopodobnie za wszystkie konkursy uiszcza się opłatę w wysokości 8 zł, dzieci nie chcą 

uczestniczyć w tych konkursach. 

Pan Paweł Popiel zobowiązał się sprawdzić tę konkretną sprawę. Dodał przy tym, Ŝe większość 

konkursów ogólnopolskich czy międzynarodowych jest płatna. Konkursy szkolne iy organizowane 

przez miasto są wspierane finansowo przez Wydział. Udział w konkursach moŜna zrefundować ze 

środków stypendialnych.  

Radny Pan Adam Kwas odczytał interpelację Klubu Radnych PO i NiezaleŜni: 

W związku z przewidywanym spadkiem dochodów własnych gminy miejskiej Kłodzko, w imieniu 

Klubu Radnych „PO i NiezaleŜni” wnosimy o informację dotyczącą wysokości przewidywanych  

w roku 2010 wydatków budŜetowych z tytułu dochodów własnych gminy miejskiej, w szczególności 

z tytułu udziału gminy w dochodach Skarbu państwa (udziały w podatku od dochodów osobistych 

oraz z tytułu udziału w dochodach od osób prawnych). Jednocześnie wnosimy o pilną analizę 

moŜliwości pozyskania dodatkowych dochodów przez naszą Gminę. Informację w ww. sprawach 

prosimy przekazać w trybie statutowym przewodniczącemu Klubu.  
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22. Wnioski i oświadczenia radnych.  

 Radny Pan Tadeusz Kmiecik odczytał następujące oświadczenie: 

Przejazd samochodem po krętych i wąskich uliczkach Kłodzka juŜ w latach 60-tych minionego 

stulecia wymagał od kierowców niemal ekwilibrystycznych umiejętności. Główna droga miasta 

ginąca w czeluściach naszej pamięci prowadziła od placu Jedności przez ulicę Grottgera 

 i Daszyńskiego do ul. Kościuszki. 

 Zagmatwany splot uliczek nie robił dobrego wraŜenia na mieszkańcach, a drobne korekty 

na drogach były niewystarczające. Stąd zapanowało powszechne przekonanie, Ŝe infrastruktura 

drogowa kwalifikuje się do generalnej przebudowy. Przez rzucone władzom miasta wezwanie  

w bólu i z rocznymi przerwami wybudowano estakadę łączącą ulicę Warty z ulicą Noworudzką. 

 Ten niewątpliwy inwestycyjny sukces poprawił organizację ruchu na drogach miasta  

i krajowej ósemce, ale nie był Ŝadnym panaceum na trudności i kłopoty, które mogły jeszcze 

wystąpić. 

 Niestety czas nieubłaganie biegł do przodu, a z nim wyłaniały się nowe potrzeby. To co na 

ten czas zrobiono nie wystarczało na nową dekadę.  

Zatem Ŝeby odciąŜyć centrum miasta wybudowano nowy most łączący w linii prostej plac Jedności 

z ulicą Kościuszki. W tym samym prawie czasie przebudowano węzeł drogowy przy przystanku 

osobowym PKP Kłodzko Miasto i podniesiono wiadukt kolejowy, który taranował dachy wysokich 

samochodów. Ale to nie wszystko o co naleŜało zabiegać. 

 Tymczasem kolejni włodarze miasta i powiatu w zapędzie samouwielbienia być moŜe 

zapomnieli o potrzebie budowy obwodnicy w kierunku Opola i Boboszowa. 

A przecieŜ gminy pragnące doprowadzić do budowy obwodnicy na swoim terenie zabiegały o to 

przedsięwzięcie całymi latami nieraz przez kilkanaście lat. Szkoda, Ŝe my nie mamy za sobą takiego 

dorobku.  

Dopiero zagęszczenie wypadków na rondzie ulicy Mickiewicza i aktywność Stowarzyszenia 

Zwyczajnego na rzecz Przyspieszenia Budowy Obwodnicy Drogowej Kłodzka obudziły władze miasta 

i powiatu z sennego spokoju i skłoniły do gorączkowych działań, ale to juŜ nie miało większego 

znaczenia, gdyŜ wiązało się z końcem ich kadencji.  

 W tej sytuacji cięŜar gatunkowy spadł na obecną kadencję, a nagłośniony przez 

Stowarzyszenie problem został przyjęty ze zrozumieniem przez burmistrza Bogusława Szpytmę, 

starostę i parlamentarzystów, którzy ze znanym sobie zapałem włączyli się do prowadzenia 

dalszych działań zmierzających do budowy długo oczekiwanej obwodnicy Kłodzka.  

Szczegóły działania w następnych wydaniach. 
 
       Z upowaŜnienia  
       Stowarzyszenia  
       Tadeusz Kmiecik  
       Radny Rady Miejskiej w Kłodzku 
 

Radna Pani Teresa Ludwin na ręce Pani Dyrektor Biblioteki Powiatowej i Miejskiej w Kłodzku  

w imieniu swoim i radnych złoŜyła wyrazy współczucia z powodu śmierci młodej osoby - pracownicy 

biblioteki. Prosi o przekazanie wyrazu Ŝalu współpracownikom, a przede wszystkim rodzinie 

zmarłej.  

Radny Pan Adam Kwas przypomniał, iŜ był inicjatorem wniosku do budŜetu miasta, aby dla 

młodzieŜy miasta Kłodzka ze względu na narodowość ufundować pakiet stypendiów kulturalnych, 
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naukowych i sportowych. Niestety wniosek ten odrzucono. Dla porównania, biedna gmina wiejska 

Kłodzko, która ma o połowę niŜsze dochody na mieszkańca funduje jednak stypendia dla młodzieŜy 

szczególnie uzdolnionej w dosyć pokaźnej formie, my natomiast ciągle unikamy tego problemu. 

Całe szczęście, Ŝe stać jest nas na ufundowanie nagród dzieciom romskim. Niektóre z nich mają 

rzeczywiście wybitne osiągnięcia naukowe i sportowe. Pan radny prosi, aby nie zapominać  

o wybitnie uzdolnionych mieszkańcach bez względu na narodowość.  Proponuje powrócić do 

tematu, być moŜe uda się to jeszcze zrobić w tej kadencji poniewaŜ brak czegoś takiego uwaŜa się 

za istotny defekt działalności rady – chodziło o 150 000 zł, które to pieniądze byłyby naprawdę 

duŜym wsparciem dla tej młodzieŜy, a osiąga ona sukcesy na skalę nie tylko krajową ale  

i międzynarodową. Pan radny prosi, aby przejąć się tym apelem.  

Radny Pan Zdzisław Duda poinformował, iŜ od poniedziałku co dwa tygodnie w StraŜy Miejskiej  

o godz. 1300 będą się odbywały spotkania ze słuŜbami porządkowymi działającymi na terenie 

miasta Kłodzka. Zaprasza zainteresowanych radnych do udziału w tych naradach, będzie wówczas 

okazja do zgłoszenia wszelkich nieprawidłowości czy uwag dot. utrzymania porządku na terenie 

miasta Kłodzka.  

 
23. Sprawy róŜne. 

Radna Pani Danuta Kołt poinformowała o spotkaniu Komisji Doraźnej ds. Lokalowych, które 

odbędzie się w środę o godz.1100 w biurze Rady Miejskiej. Prosi równieŜ Panią E. Grzybek  

o przygotowanie na posiedzenie komisji teczki Pani Danuty Koza. 

Pan Przewodniczący przypomniał o obowiązku składania oświadczeń o stanie majątkowym – termin 

do końca miesiąca kwietnia.  

Radny Pan Stanisław Ferenc przypomniał o posiedzeniu Komisji Rewizyjnej, które odbędzie się w 

poniedziałek o godz.1300. 

Radny Pan Zdzisław Duda w imieniu Komisja Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego 

podziękował Panu Andrzejowi Pokojewskiemu, byłemu Komendantowi StraŜy Miejskiej, za 

dobrą pracę na rzecz poprawy bezpieczeństwa w mieście. 

Wiceprzewodniczący Pan Grzegorz Muskała stwierdził, Ŝe w mieście Kłodzku zachodzą 

imponujące zmiany, jest wiele remontów ulic, napraw itp. Są w tym duŜe zasługi burmistrza  

H. Urbanowskiego. Przebudowa czeka Wyspę Piasek, powstał przy ul. Zofii Stryjeńskiej teren 

utwardzony pod parking, gdzie parkuje wiele samochodów kłodzczan jak i przyjezdnych turystów 

tak więc szczególnie w tym okresie kiedy stopniały śniegi konieczne jest uporządkowanie śmietnika 

przy ww. parkingu.  

Zastępca Burmistrza Pan Witold Krzelowski wniósł uzupełnienie informacji w sprawie stypendiów 

o których wspominali radni. OtóŜ w ubiegłym roku podjęto uchwałę o motywacji uczniów 

uzdolnionych artystycznie, nie były to moŜe oszałamiające kwoty - w ubiegłym roku przeznaczono 

10 000 zł w bieŜącym roku 15 000 zł, uchwała ta daje w przyszłości moŜliwość nagradzania 

większymi kwotami. Oprócz tego są stypendia dla uczniów, którzy uzyskują znaczne osiągnięcia  

w sporcie, są stypendia naukowe jak i nagrody rzeczowe w konkursie Leonardo – tak więc nie 

zapomina się o utalentowanych dzieciach i młodzieŜy. 
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24. Zakończenie sesji.      

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Piotr 

Brzostowicz zamknął obrady XLIX sesji Rady Miejskiej mówiąc: „Zamykam obrady XLIX 

sesji Rady Miejskiej  w Kłodzku”. Podziękował przy tym za sprawną pracę na dzisiejszej 

sesji Ŝycząc wszystkim zebranym odpoczynku i wesołych Świąt.  

 
Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 1430 (1200 – 1430). 
Czas trwania sesji  2  godz.  30 minut. 
 

 

Protokół sporządziła:  

Barbara Gargasz 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku 

 

            Piotr Brzostowicz 
 

 


